
  
    R O M Â N I A 

 JUDEŢUL BISTRIŢA-NĂSĂUD 
      CONSILIUL JUDEŢEAN 
    Nr. IC/4472 din 31.03.2014 
          

PROCES – VERBAL 
încheiat astăzi, 26 martie 2014,  în şedinţa ordinară a  

Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud 
 
 Lucrările şedinţei ordinare a Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud din 
data de 26 martie 2014 se desfăşoară în sala de şedinţe a Palatului 
Administrativ al Judeţului Bistriţa - Năsăud, începând cu ora 14ºº. 

Conform prevederilor Dispoziţiei Preşedintelui Consiliului Judeţean 
Bistriţa-Năsăud nr. 62 din 21.03.2014 privind convocarea Consiliului Judeţean 
Bistriţa-Năsăud în şedinţă ordinară la data de 26 martie 2014, ora 14.00 
consilierii judeţeni au fost convocaţi la şedinţa ordinară a Consiliului Judeţean 
Bistriţa-Nãsãud din data de 26 martie 2014, în scris, prin invitaţie, telefonic şi 
prin mass-media. 

Anunţul cu privire la proiectul ordinii de zi a fost afişat şi la sediul 
instituţiei şi pe site-ul www.portalbn.ro .   

* 
La şedinţă este prezent şi domnul Iosif Redl secretarul judeţului. 

* 
Au fost invitate şi se află prezente persoane din aparatul de specialitate 

al Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud: Moldovan Florin Grigore – 
administrator public al judeţului; Mica Oprea – director executiv, Tiniş Viorel – 
director executiv; Deac Raluca – director executiv; Orţan Alexandru – Şef 
serviciu; Ana Jurje – Şef serviciu; Răscol Maria – consilier asistent; Vereş Paul 
– consilier principal; Palade Ionela Crina – consilier asistent; Nemeş Graţiela – 
director Cabinet preşedinte; Ivan Bogdan – consilier peşedinte. 

În calitate de invitaţi mai participă: Directorii instituţiilor de învăţământ 
special din judeţul Bistriţa-Năsăud şi Directorul Centrului Judeţean de Resurse 
şi Asistenţă Educaţională Bistriţa-Năsăud; Şandru Ioan – Director S.C. 
„Aquabis” S.A. Bistriţa. 

Reprezentanţii mass-media.  
* 

În sală este prezent şi domnul Jauca Alexandru Ioan –  supleant pe lista 
de consilieri judeţeni ai Partidului Democrat Liberal; 

* 
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Domnul preşedinte Emil Radu Moldovan adresează salutări tuturor 
participanţilor şi declară deschisă şedinţa Consiliului Judeţean. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Sărut-mâinile, bună ziua stimaţi colegi. Bine aţi venit.  
  Din totalul de 29 de consilieri judeţeni sunt prezenţi un număr de 27 
fiind îndeplinite astfel prevederile legale pentru buna desfăşurare a lucrărilor 
şedinţei. Înainte de a vă prezenta Proiectul ordinii de zi supun aprobării 
dumneavoastră Procesul verbal al şedinţei ordinare din data de 26 februarie 
2014. Dacă sunt intervenţii? Vă rog doamna consilier Săsărman. 
 

* 
Intră în sala de şedinţe domnii consilieri judeţeni Moldovan Andrei Valentin şi 

Sighiartău Robert Ionatan. 
 
* 

  Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
  Mulţumesc domnule preşedinte. Intervenţia mea vizează strict 
procedura în care noi ne aflăm astăzi şi în care ne desfăşurăm şedinţele. 
Prima este o constatare şi v-aş ruga să interveniţi astfel încât să reglaţi şi 
consiliul judeţean să funcţioneze în legalitate şi a doua este o întrebare. Încep 
cu prima, domnule preşedinte astăzi în forma în care arată lucrurile, suntem 
în prezenţa a trei mandate de consilieri judeţeni pe care le deţine PPDD-ul. 
Ştim că în urma scrutinului electoral din 2012 PPDD a obţinut doar două 
mandate. Astăzi suntem în situaţia în care în consiliul judeţean s-a majorat 
numărul de mandate aferente PPDD-ului în sensul în care există 3 consilieri 
judeţeni PPDD, doamna Ramona Bugnar, domnul Todea care este consilier 
judeţean PPDD şi domnul Breşfelean care este consilier judeţean PPDD, astfel 
cum a fost votat de către plen. Eu consider că dumneavoastră ar trebui să 
interveniţi pe procedură şi să găsiţi soluţia de a rezolva această situaţie. Şi a 
doua chestiune tot procedurală, având în vedere că de la ultima şedinţă şi 
până în prezent, la nivel politic, la nivel naţional au avut loc o serie de 
modificări, transformări astfel încât la nivel naţional USL nu mai există, 
întrebarea mea este dacă la nivel judeţean există USL, dacă nu mai există 
care sunt grupurile de consilieri formate şi care sunt liderii acelor grupuri de 
consilieri. Mulţumesc frumos. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  E în regulă, vă mulţumim şi noi. O să dăm curs solicitărilor 
dumneavoastră şi în Ordinea de zi astăzi o să rezolvăm toate problemele 
dumneavoastră. Pentru a doua întrebarea răspunsul este că USL nu numai că 
există dar funcţionează foarte bine la nivelul Consiliului Judeţean Bistriţa-
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Năsăud şi conform tuturor legilor în vigoare, avem în Consiliul Judeţean 
Bistriţa-Năsăud aleşi în iunie 2012, 15 consilieri judeţeni pe listele Uniunii 
Social Liberale, plus un preşedinte de consiliu judeţean ales pe aceleaşi liste a 
Uniunii Social Liberale. Dacă sunt alte intervenţii, cu rugămintea să faceţi 
intervenţii la Procesul verbal.  
  Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
  Sunt la procedură. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Puteaţi să intraţi la procedură, dar nu v-am oprit ca să nu ziceţi că nu vă 
las să vorbiţi, după ce se aprobă procesul verbal, înainte de a trece la ordinea 
de zi.  
  Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
  Da, dar e important…. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Bun, acum rugămintea să nu facem un dialog, că v-am rugat să 
interveniţi la Procesul verbal dacă sunt intervenţii.  
  Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
  Da, dar Procesul ăsta verbal urmează să fie votat de consilierii judeţeni 
ori din moment ce noi nu am stabilit care sunt consilierii judeţeni PPDD, că 
avem un PPDD cu 3 consilieri judeţeni. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  O să stabilim imediat domnişoara Monica. 
  Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
  Aşa mi se pare corect.  

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Bun. Dumneavoastră aveţi toate drepturile să decideţi în consecinţă şi 
să acţionaţi în consecinţă. Dacă sunt alte intervenţii la procesul verbal. Dacă 
nu deschidem procedura de vot, vă rog să votaţi. 
  Mulţumesc.  
  Cu 25 de voturi „pentru” şi 1 vot „împotrivă” Procesul verbal a fost 
aprobat. 

* 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 

  Proiectul ordinii de zi: 
1. Proiect de hotărâre privind validarea mandatului de consilier 

judeţean al domnului Jauca Alexandru-Ioan. 
2. Proiect de hotărâre privind completarea art. 1. punctul II din 

Hotărârea Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud nr. 38/2013 
privind modificarea componenţei Comisiilor de specialitate pe 
domenii de activitate ale Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud. 
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3. Proiect de hotărâre privind aprobarea organigramelor şi a 
numărului de posturi ale instituţiilor de învăţământ special din 
judeţul Bistriţa-Năsăud pentru anul 2014. 

4. Proiect de hotărâre privind aprobarea organigramei şi a 
numărului de posturi ale Centrului Judeţean de Resurse şi 
Asistenţă Educaţională Bistriţa-Năsăud pentru anul 2014. 

5. Proiect de hotărâre privind aprobarea organigramei şi statului 
de funcţii ale aparatului de specialitate al Consiliului Judeţean 
Bistriţa-Năsăud.  

6. Proiect de hotărâre privind aprobarea drepturilor de care 
beneficiază copiii şi tinerii ocrotiţi de serviciile publice 
specializate pentru protecţia copilului din instituţiile de 
învăţământ special din judeţul Bistriţa-Năsăud pe anul 2014. 

7. Proiect de hotărâre privind numirea comisiei de evaluare a 
managementului şi aprobarea Regulamentului de organizare şi 
desfăşurare a evaluării managementului la instituţiile de 
cultură din subordinea Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud. 

8. Proiect de hotărâre privind aprobarea tarifelor percepute în 
anul 2014 pentru eliberarea licenţelor de traseu, în vederea 
efectuării serviciului de transport public judeţean de persoane 
prin curse regulate speciale, în judeţul Bistriţa-Năsăud. 

9. Proiect de hotărâre privind aprobarea atribuirii unor licenţe de 
traseu pentru servicii de transport public judeţean de persoane 
prin curse regulate speciale. 

10. Proiect de hotărâre privind organizarea reţelei şcolare a 
unităţilor de învăţământ special din judeţul Bistriţa-Năsăud,  
pentru anul şcolar 2014-2015. 

11. Proiect de hotărâre privind aprobarea bugetului de 
venituri şi cheltuieli la S.C.” Aquabis” S.A. Bistriţa-Năsăud pe 
anul 2014. 

12. Proiect de hotărâre privind aprobarea preţului minim  
pentru vânzarea prin licitaţie publică a spaţiilor medicale, 
conex act medical 3 şi conex act medical 4, situate în 
municipiul Bistriţa, str. Gării, nr. 9-11, a caietului de sarcini şi 
desemnarea consilierilor judeţeni în comisia pentru vânzarea 
spaţiilor medicale. 

13. Proiect de hotărâre privind aprobarea înfiinţării unui 
cabinet stomatologic special destinat copiilor cu dizabilităţi 
ocrotiţi în unităţile de învăţământ special din subordinea 
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Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud, în incinta Centrului Şcolar 
de Educaţie Incluzivă nr. 1 Bistriţa. 

14. Proiect de hotărâre privind aprobarea desfăşurării şi 
susţinerii financiare a schimburilor anuale de elevi între judeţul 
Bistrița-Năsăud și districtul partener Kyffhäuser, landul 
Turingia din Republica Federală Germania.  

15. Proiect de hotărâre privind susţinerea financiară a 
Asociaţiei Club Sportiv ˮHeniuˮ Prundu Bîrgăului în anul 2014. 

16. Proiect de hotărâre privind acordarea de sprijin financiar 
în anul 2014 pentru unităţile de cult aparţinând cultelor 
religioase recunoscute din România. 

17. Informare privind Sentinţa Civilă nr. 1440/2013 rămasă 
definitivă, pronunţată în Dosar nr. 2837/112/2013 de 
Tribunalul Bistriţa-Năsăud, având ca obiect anularea Hotărârii 
Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud nr. 31 din 06.03.2013 
privind constatarea încetarii mandatului de consilier judeţean 
al domnului Todea Ştefan. 

18. Proiect de hotărâre privind încetarea de drept a 
mandatului de consilier judeţean al domnului Todea Ştefan. 

19. Diverse. 
Intervenţii? 
Domnul consilier judeţean Curteanu, vă rog. 

  Curteanu Eugen Dicones: - consilier judeţean – 
  Mulţumesc domnule preşedinte. Ceea ce spunea colega mea este 
absolut corect. Ne aflăm într-o situaţie paradoxală în care astăzi există 3 
consilieri PPDD, în care domnul Todea Ştefan este consilier judeţean şi este 
consilier judeţean încă de anul trecut sau dacă vreţi cel mult încă din 
momentul rămânerii definitive a Hotărârii instanţei care consacră că noi, prin 
hotărârea, noi consiliul nu noi grupul Partidului Democrat Liberal, noi prin 
hotărârea pe care am luat-o i-am prejudiciat drepturile colegului nostru 
Todea, drept urmare domnule preşedinte la momentul acesta al discutării 
Proiectului ordinii de zi ar fi indicat la fel cum a sugerat şi distinsa noastră 
colegă să clarificăm aceste aspecte. De aceea v-aş ruga cu concursul 
domnului secretar evident care e garantul legalităţii lucrărilor acestui consiliu, 
v-aş ruga să procedaţi la această îndreptare sau la această lămurire a 
neclarităţilor sesizate de noi. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  De acord domnule consilier. Vă fac următoarea propunere de 
modificare, punctul 17 şi 18 să treacă, ca punctul 1 şi 2 şi ordinea de zi curge 
în continuare, să discutăm la început subiectul respectiv.  
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  Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
  Tot pe procedură domnule preşedinte. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Da vă rog doamna, consilier. 
  Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
  Dacă tot e să reglăm procedura, ce se întâmplă cu mandatul domnului 
Breşfelean? Mandatul de consilier, pentru că astăzi indiferent cum o să 
modificaţi ordinea de zi, tot va exista situaţia celor trei mandate ale PPDD. Nu 
puteţi să luaţi, sau domnul Breşfelean care are o situaţie incertă, să voteze 
pentru încetarea mandatului domnului Todea. Deci nu aţi rezolvat situaţia 
chiar dacă modificaţi sau inversaţi ordinea de zi. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Atât? 
  Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
  Da, în prezent sunt........ 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Mulţumesc. 
  Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
  V-aţi subtituit Biroului electoral. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Mulţumesc.  
  Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
  Pentru că Biroul electoral a oferit PPDD-ului 2 mandate şi 
dumneavoastră 3. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  E în regulă. Vă mulţumesc. Deschidem procedura de vot pentru Ordinea 
de zi, cu modificarea propusă ca punctul 17 şi 18 să devină punctul 1 şi 2 şi 
restul Ordinii de zi curge în continuare. Deschidem procedura de vot, vă rog 
să votaţi. 
     

* 
Intervine o problemă tehnică la sistemul de vot. 

 

*  
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 

  Rugămintea să scoateţi cartelele.  
 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Da, se poate continua? Deschidem procedura de vot pentru Ordinea de 
zi cu modificările propuse, vă rog să votaţi.  
  Cu 26 de voturi “pentru” Ordinea de zi a fost votată. 
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* 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 

  Avem la punctul 1, informare privind sentinţa civilă, pe care aţi primit-o 
fiecare dintre dumneavoastră. Nu este un Proiect de hotărâre care se supune 
la vot. La punctul 2 o să-l rog pe domnul Ciprian Breşfelean să se abţină, să 
nu voteze pentru Proiectul de hotărâre privind încetarea de drept a 
mandatului de consilier judeţean al domnului Todea Ştefan.  

Deci Proiect de hotărâre privind încetarea de drept a 
mandatului de consilier judeţean al domnului Todea Ştefan. 

Comisia de administraţie avizul vă rog.  
Mereuţă Mircea: - consilier judeţean – 

  Aviz favorabil. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 

  Comisia de validare? Pardon, doar Comisia de administraţie. 
* 

  Intervine o problemă tehnică la sistemul de vot. 
* 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Rugămintea să scoateţi şi să reintroduceţi cartelele. 

* 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 

  Rugămintea să vă uitaţi în ecranul ăla mic în dreapta să nu fie eroare 
acolo, să apară 2 de 0. 

* 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 

  Rugămintea din partea tehnicului primul vot ca să poată fi salvat este 
revotarea Ordinii de zi. Deci votăm ordinea de zi cu modificările făcute, adică 
punctul 17 şi 18 devin 1 şi 2 şi ordinea de zi curge în continuare. Deschidem 
procedura de vot, vă rog să votaţi. 
  Cu 28 de voturi “pentru” Ordinea de zi a fost adoptată. 
  Punctul 1 informarea de care luăm act pe care aţi primit-o fiecare dintre 
dumneavoastră legată de sentinţa civilă nr. 1440/2013. Trecem la punctul 2 
la Proiectul de hotărâre privind încetarea de drept a mandatului de 
consilier judeţean al domnului Todea Ştefan. 

* 
  Intervine o problemă tehnică la sistemul de vot. 

* 
  Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
  Putem să trecem mai departe? 
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  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Nu, pentru că trebuie să-şi termine treaba şi pe urmă dezbatem, pentru 
că avem tot timpul la dispoziţie. Eu nu fac decât să vă transmit ce ne cere 
tehnicul. O să aveţi nevoie de documentele astea. Aşa că fiţi calmă. 
  Noi am votat de două ori dar nu apare. 
 

* 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Sărut mâna bună ziua, bine aţi venit la şedinţa consiliului judeţean. 
Proiectul ordinii de zi cu modificările propuse. Nu mai repet pentru că la 
Procesul verbal s-a scris ce am spus. Votăm ordinea de zi. Deschidem 
procedura de vot. Vă promit pentru ultima dată, dacă nu trecem la vot 
deschis dacă nu merge.  
  Cu 27 de voturi “pentru” Ordinea de zi a fost adoptată. 

* 
  La punctul 1 a ordinii de zi Informare privind sentinţa civilă nr. 
1440/2013 care v-a fost comunicată tuturor. Trecem la punctul 2 Proiect de 
hotărâre privind încetarea de drept a mandatului de consilier 
judeţean al domnului Todea Ştefan, cu rugămintea ca domnul Ciprian 
Breşfelean să nu voteze. 

Comisia de administraţie avizul vă rog.  
Mereuţă Mircea: - consilier judeţean – 

  Aviz favorabil cu 5 voturi pentru, 2 voturi împotrivă. 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Mulţumesc. Intervenţii? 
  Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
  Eu am. 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Să ne spuneţi în ce calitate? 
  Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
  De consilier judeţean. 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Ok, dar să precizaţi, să ştim dacă de avocat a lui Todea sau de consilier 
judeţean. Vă rugăm. 
  Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
  Domnule preşedinte, în câteva cuvinte. În primul rând dumneavoastră 
aţi propus un proiect prin care noi aici luăm act de încetarea de drept a 
mandatului de consilier judeţean al domnului Todea cu motivarea că ar fi 
exclus din partid. Dacă vă uitaţi în documentaţie, dumneavoastră nu deţineţi 
sau cel puţin nu ne-aţi pus la dispoziţie vreo decizie de excludere de-a 
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domnului Todea din PPDD. Al doilea rând există o decizie 530 din 12 
decembrie 2013 a Curţii Constituţionale care spune în felul următor şi se 
referă la neconstituţionalitatea prevederilor art. 16 alin. 3 din Legea nr. 
14/2003, prevederi potrivit cărora înainte de a se pronunţa Curtea 
Constituţională spuneau că deciziile de excludere dintr-un partid nu pot fi 
atacate în instanţă, ori Curtea s-a pronunţat astfel încât în acest moment 
există pe rolul Tribunalului Bistriţa-Năsăud, înregistrată o acţiune în 
contencios care vizează anularea celor două acte pe care dumneavoastră le 
aveţi în mapă, fac obiectul dosarului numărul 367/112/2014. Raportându-ne 
la Statutul PPDD-ului, ăla pe care dumneavoastră l-aţi depus în dosarul Curţii 
de Apel Cluj, la art. 12, alin.4, se spune în felul următor, că excluderea se 
produce în condiţiile şi cu respectarea statutului, excluderea producându-şi 
efectele de la data rămânerii definitive a deciziei de excludere şi revin şi arăt 
că: 

1. Nu aveţi o decizie de excludere, aveţi o hotărâre de birou, care nu 
echivalează cu o decizie, conform statutului; 

2. Ceea ce aveţi dumneavoastră în mapă nu are un caracter definitiv, atâta 
vreme cât pe rolul Tribunalului există acţiunea în contencios, privitoare 
la excludere şi la alte chestiuni. 

  Am să rog pe colegul meu domnul Eugen Curteanu să vă înainteze şi 
dumneavoastră o copie după acţiune dar cred că o aveţi, pentru că am 
comunicat-o şi în dosarul Curţii de Apel.  
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  La registratură. 
  Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
  Nu, nu, o aveţi şi dumneavoastră pentru că am comunicat-o în 
momentul în care.......... 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Rugămintea că deja vorbiţi de 7 minute să încercaţi să vă încadraţi în 
cele 3 minute regulamentare. 
  Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
  Deci.  
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Deci. 
  Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
  Prin urmare, noi apreciem că nu sunt întrunite premisele pentru 
încetarea calităţii mandatului consilierului judeţean Todea şi că dacă astăzi se 
adoptă o atare hotărâre nu facem altceva decât ca în consiliul judeţean să se 
săvârşească un abuz.  
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  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  E în regulă. Domnule secretar, vă rog. Legat de documentele care nu le 
are doamna Monica şi restul întrebărilor. 
  Iosif Redl: - secretarul judeţului 
  Toate documentele care vizează excluderea din partid a domnului Todea 
sunt în mapele dumneavoastră, plus invocaţi un eventual proces împotriva 
acestei excluderi în care noi nu suntem parte, oficial nu am luat cunoştinţă de 
acest lucru. Ca atare hotărârea posibilă de a fi adoptată astăzi e atacabilă pe 
calea instanţei. Deci se poate adopta o asemenea hotărâre astăzi. 
  Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
  Două chestiuni, dacă îmi permiteţi. 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Aţi intervenit pe acest subiect. Deschidem procedura de vot.  
  Scuze domnul Curteanu ceruse cuvântul. Vă rog domnule consilier 
judeţean.  
  Curteanu Eugen Dicones: - consilier judeţean – 
  Mulţumesc domnule preşedinte. Lucrurile stau un pic mai simplu decât 
le-a punctat Monica şi intraţi un pic în domeniul absurdului. Vă amintiţi că am 
adoptat încă o dată repet o hotărâre de consiliu judeţean prin care l-am 
exclus pe domnul Todea din acest organism. Domnul Todea a câştigat în 
instanţă, există o decizie definitivă a unei instanţe, şi noi refuzăm prin acest 
Proiect de hotărâre să punem în aplicare acestă decizie a instanţei definitivă. 
Ori eu nu pot fi de acord, când mă uit la dumneavoastră şi vă solicit 
înţelegere din punctul ăsta de vedere pentru că nepunând în aplicare o 
hotărâre a unei instanţe, ating un pic latura penală şi din punctul ăsta de 
vedere eu........ 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Ce glumă bună. 
  Curteanu Eugen Dicones: - consilier judeţean – 
  .........eu unul o să votez împotriva acestui Proiect de hotărâre şi vă 
sfătuiesc şi pe dumneavoastră să faceţi exact aceeaşi chestiune. Mulţumesc.  
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Mulţumesc domnule consilier Curteanu. Cu precizarea că aveţi o 
pledoarie falsă de la început la final. Nici până cum şi nici de acum încolo, cât 
eu voi ocupa acest scaun de preşedinte, nu voi face nici abuzuri şi nici nu voi 
nesocoti o sentinţă definitivă şi irevocabilă a unei instanţe. O aveţi pe primul 
punct la ordinea de zi, aţi primit informările, toţi consilierii judeţeni ştiu să 
citească ce a decis instanţa, adică să anuleze o hotărâre de consiliu prin care 
s-a încetat mandatul. În mape aveţi fiecare dintre dumneavoastră toate 
documentele necesare şi nu decidem noi executivul, cât un consilier judeţean 
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rămâne sau nu membru al unui partid pe lista căruia a fost ales. În urma 
solicitării făcute de către Partidul Poporului Dan Diaconescu, eu şi secretarul 
judeţului, care suntem iniţiatorii acestei propuneri de hotărâre, nu am făcut 
altceva decât să aplicăm legea în vigoare şi să venim în faţa dumneavoastră 
la punctul 2 cu acest proiect de hotărâre, privind încetarea de drept în 
condiţiile legii, aşa cum prevede legea, iniţiată de 3 parlamentari destoinici, 
unul în viaţă şi doi şi ei în viaţă dar numai parlamentari, Ioan Oltean, Augustin 
Zegrean şi Daniel Buta. Poate că şi dumneavoastră în calitate de vrednici 
urmaşi ai lor poate daţi act unui, sau faceţi un gest faţă de actul legislativ 
promovat de înaintaşii dumneavoastră. 
  Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
  Întrebare. 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Nu mai avem nici o întrebare, aţi avut o intervenţie. Deschid procedura 
de vot şi vă rog să votaţi. 
  Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
  Scrie în regulament. O întrebare. 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Deschid procedura de vot şi vă rog să votaţi. Şi să votaţi cum 
consideraţi dumneavoastră, fiecare. 
  Cu 17 voturi pentru şi 10 voturi împotrivă Proiectul de hotărâre a 
fost adoptat.  

* 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Proiectul nr. 3 Proiect de hotărâre privind validarea mandatului 
de consilier judeţean al domnului Jauca Alexandru-Ioan. Comisia de 
validare, vă rog avizul. 
  Gaftone Ioan: - consilier judeţean – 

Raport privind validarea mandatului de consilier judeţean al domnului 
Jauca Alexandru-Ioan. 

Comisia de validare întrunită în şedinţa de lucru din 26.03.2014 a luat în 
discuţie conform prevederilor art. 96 alin. (9) din Legea nr. 67/2004 pentru 
alegerea autoritaţilor administraţiei publice locale republicată, validarea 
mandatului de consilier judeţean a domnului JAUCA ALEXANDRU-IOAN, 
pentru ocuparea locului vacant pe listele Partidului Democrat Liberal, unde a 
candidat ca supleant, urmare declarării incompatibilităţii funcţiei de consilier 
judeţean al domnului Peter Luca. 

Având în vedere: 
- adresa nr. 25 din 20.02.2014 a Partidului Democrat Liberal, Filiala 

Bistrița-Năsăud, înregistrată la Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud sub 



12 
 

nr. VII/2478 din 21.02.2014 prin care confirmă apartenenţa politică a 
domnului JAUCA ALEXANDRU-IOAN, la Partidul Democrat Liberal, 
Filiala Bistriţa-Năsăud şi faptul că a fost ales în condiţii legale, fără 
fraudă electorală ca supleant pe listele Partidului Democrat Liberal; 

- declaraţia nr. 24/20.02.2014 de renunţare la calitatea de membru 
supleant pe lista de consilieri judeţeni ai Partidului Democrat Liberal a 
domnului Văsieş Lucian Radu; 

- declaraţia de acceptare a funcţiei de consilier judeţean a domnului 
Jauca Alexandru-Ioan înregistrată la Consiliul Judeţean Bistriţa-
Năsăud sub nr. VII/2650 din 25.02.2014; 

- prevederile art. 89ˆ2 din Legea nr. 215/2001 privind administraţia 
publică locală, republicată, cu modificările şi completările ulterioare. 

Comisia a constatat legalitatea alegerii domnului JAUCA ALEXANDRU-
IOAN în funcţia de consilier judeţean, supleant înscris pe lista de candidaţi a 
Partidului Democrat Liberal Bistriţa-Năsăud şi propune validarea acestuia în 
funcţia de consilier judeţean. 
  Semnează membrii Comisiei de validare, doamna Monica Săsărman, 
domnul Coman Samuel, domnul Puica Vasile, domnul Stroe Iulian, domnul 
Gaftone Ioan. 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Da. Dacă sunt intervenţii? Dacă nu sunt intervenţii supun votului 
dumneavoastră, prin vot deschis. Vot electronic. 
  Iosif Redl: - secretarul judeţului 
  Nu e vot secret.  
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Da supun votului dumneavoastră Proiectul de hotărâre. Deschid 
procedura de vot, vă rog să votaţi. 
  Urîte Florin Radu: – consilier judeţean – 
  Nu merge. 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Nu merge? Eu cred că merge. Merge. Cu „12 voturi pentru” Proiectul 
de hotărâre nu a fost adoptat. 
  Următorul proiect. 

* 
  Negruşeri Vasile: - consilier judeţean – 
  Domnule preşedinte nu merge sistemul de vot. 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Merge foarte bine domnule consilier. Chiar merge să ştiţi. Deci a întrunit 
12 voturi Proiectul de hotărâre domnule Vasile. 
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  Negruşeri Vasile: - consilier judeţean – 
  Deci nu mai merge cum mergea………………………………………………………. 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Deci chiar merge, Proiectul de hotărâre nu a fost adoptat.  

 

* 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Următorul proiect Proiect de hotărâre privind completarea art. 1. 
punctul II din Hotărârea Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud nr. 
38/2013 privind modificarea componenţei Comisiilor de specialitate 
pe domenii de activitate ale Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud, 
este tardiv pentru că nu avem validat consilierul.  
 

* 
Iese din sală domnul consilier judeţean Emil Lăcătuş. 

 
* 

  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Următorul proiect Proiect de hotărâre privind aprobarea 
organigramelor şi a numărului de posturi ale instituţiilor de 
învăţământ special din judeţul Bistriţa-Năsăud pentru anul 2014. 
  Pentru că este blocat din nou sistemul, supun votului dumneavoastră cu 
mâinile ridicate, trecerea la vot deschis pentru următoarele proiecte de 
hotărâri.   
  Cine este pentru, împotrivă, abţineri.  
  Cu unanimitate de voturi pentru votul se va face prin ridicare de 
mâini. 
  Mulţumesc.  
  Comisia de administraţie avizul vă rog la proiectul nr. 5 aprobarea 
organigramelor şi a numărului de posturi ale instituţiilor de învăţământ special 
din judeţul Bistriţa-Năsăud pentru anul 2014. Era proiectul 3 la 
dumneavoastră acolo acum este 5. 

Mereuţă Mircea: - consilier judeţean – 
  Aviz favorabil. 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Comisia economică. 

Stroe Iulian Cristian: - consilier judeţean – 
Aviz favorabil. 
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  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Comisia de cultură. 
  Ramona Bugnar: - consilier judeţean – 
  Aviz favorabil. 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Supun votului dumneavoastră art. 1 Organigrama şi numărul de posturi 
ale Centrului Şcolar de Educaţie Incluzivă nr. 1 Bistriţa; 
  Cine este pentru, împotrivă, abţineri.  
  Cu „29 voturi pentru” art.1 a fost adoptat. 
  Mulţumesc.  
  Supun votului dumneavoastră art. 2 Organigrama şi numărul de posturi 
ale Centrului Şcolar de Educaţie Incluzivă nr. 2 Bistriţa. 
  Negruşeri Vasile: - consilier judeţean – 
  Incluzivă se spune domnule preşedinte. 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Si eu ce am spus? 
  Negruşeri Vasile: - consilier judeţean – 
  Inclusivă. 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Am spus incluzivă.  
  Negruşeri Vasile: - consilier judeţean – 
  Inclus e un cuvânt şi incluziune este alt cuvânt.. 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Rugămintea doar să ascultaţi cu atenţie, pentru că citesc ci incluzivă tot 
timpul. 
  Negruşeri Vasile: - consilier judeţean – 
  Da, vă rog frumos. 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Deşi poate ar trebui să vă includ undeva, dar nu ştiu.  
  Cine este pentru, împotrivă, abţineri. 
  Cu „29 voturi pentru” art.2 a fost adoptat. 
  Mulţumesc.  

Supun votului dumneavoastră art. 3 - Organigrama şi numărul de 
posturi ale Centrului Şcolar de Educaţie Incluzivă ”Lacrima” Bistriţa. 
  Cine este pentru, împotrivă, abţineri. 
  Cu „29 voturi pentru” art.3 a fost adoptat. 
  Supun votului dumneavoastră art. 4 - Organigrama şi numărul de 
posturi ale Centrului Şcolar de Educaţie Incluzivă Beclean 
  Cine este pentru, împotrivă, abţineri. 
  Cu „29 voturi pentru” art. 4 a fost adoptat. 
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  Supun votului dumneavoastră art. 5 - Organigrama şi numărul de 
posturi ale Liceului Tehnologic Special ”Sfânta Maria” Bistriţa 
  Cine este pentru, împotrivă, abţineri. 
  Cu „29 voturi pentru” art.5 a fost adoptat. 
 
  Supun votului dumneavoastră Proiectul de hotărâre în integralitatea lui. 
  Cine este pentru, împotrivă, abţineri. 
  Cu „29 voturi pentru” Proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
Mulţumesc. 

* 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Poate reuşeşti să-l faci măcar pentru voturile secrete. 
 

* 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 

 6. Proiect de hotărâre privind aprobarea organigramei şi a 
numărului de posturi ale Centrului Judeţean de Resurse şi Asistenţă 
Educaţională Bistriţa-Năsăud pentru anul 2014. 

 Comisia de administraţie. 
Mereuţă Mircea: - consilier judeţean – 

  Aviz favorabil. 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Mulţumesc. Comisia economică. 

Stroe Iulian Cristian: - consilier judeţean – 
Aviz favorabil. 

  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Mulţumesc. Comisia de cultură. 
  Ramona Bugnar: - consilier judeţean – 
  Aviz favorabil. 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Mulţumesc. Intervenţii? Nu sunt intervenţii. 
  Cine este pentru, împotrivă, abţineri. 
  Cu „29 voturi pentru” Proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
Mulţumesc. 

* 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 

 7. Proiect de hotărâre privind aprobarea organigramei şi 
statului de funcţii ale aparatului de specialitate al Consiliului 
Judeţean Bistriţa-Năsăud. 
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 Comisia de administraţie, avizul. 
Mereuţă Mircea: - consilier judeţean – 

  Aviz favorabil. 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Mulţumesc. Comisia economică. 

Stroe Iulian Cristian: - consilier judeţean – 
Aviz favorabil. 

  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Intervenţii? Vă rog domnule Curteanu. 
  Curteanu Eugen Dicones: - consilier judeţean – 
  Mulţumesc domnule preşedinte. Dat fiind faptul că pe site-ul consiliului 
judeţean nu a fost postat până la ora 10 şi 30 min când m-am uitat ultima 
dată astăzi, acest Proiect de hotărâre şi nu am avut cum să iau la cunoştinţă 
nici de organigramă nici de statul de funcţii aş ruga să.............. 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Cu rugămintea, cu o precizare, au fost postate toate de vineri. 
  Curteanu Eugen Dicones: - consilier judeţean – 
  Tot ce e posibil, dar putem să ne uităm acuma. Dar rugămintea e să 
facă cineva o prezentare a Proiectului de hotărâre.  
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  E postat de vineri, de vineri sunt pe site, toate. 
  Curteanu Eugen Dicones: - consilier judeţean – 
  De vineri nu aveau cum să fie postate şi o să vă rog să verificaţi pentru 
că au fot 3 etape de postare. 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Domnul Urîte, am o rugăminte, vorbeşte liderul de grup al consilierilor 
PDL. Am rugămintea domnul Vereş, au fost sau nu au fost postate pe site 
documentele la care face referire domnul consilier Curteanu? 
  Paul Vereş: - responsabil IT – 
  Documentele au fot postate, vineri în jurul orei 12 şi 14, iar 
organigrama luni dimineaţa.  
  Curteanu Eugen Dicones: - consilier judeţean – 
  Au fost trei etape de postare a ordinii de zi de astăzi. Etapa I, etapa II şi 
etapa III. 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Rugămintea să vă continuaţi dar nu mai dezinformaţi, că aţi preluat 
obiceiul ăsta care nu vă face cinste, să dezinformaţi în permanenţă. Deci 
rugămintea la subiect, vă ascultăm. 
  Curteanu Eugen Dicones: - consilier judeţean – 
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  Domnule preşedinte era rugămintea din partea unui membru a acestui 
consiliu judeţean de a face o prezentare asupra unui proiect de hotărâre care 
nu a fost comunicat conform uzanţelor, nu vorbesc că altminteri. Dar nici 
măcar conform uzanţelor adică prin postare pe site-ul consiliului judeţean. 
Asta este convingerea mea intimă şi nu am nici un motiv să dezinformez sau 
să mint asupra unui asemenea proiect. 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Este extrem de interesant subiectul acesta în condiţiile în care am cerut 
în mod expres încă de la preluarea conducerii acestui consiliu ca fiecare 
procedură, fiecare regulament, fiecare cutumă dacă vreţi să fie respectate şi 
toate documentele să vă fie furnizate din timp în mod transparent ca să vă 
puteţi formula o opinie înainte să votaţi aceste documente şi în condiţiile în 
care şeful Compartimentului de IT un om pe care nu-l pot bănui de absolut 
nimic, vine şi confirmă încă o dată că vineri în jurul prânzului documentele 
mai puţin organigrama care a venit avizată de la ANFP vineri, care a fost 
postată luni este pe site şi dumneavoastră îmi spuneţi că astăzi la 10 jumătate 
nu era, nu pot să folosesc altă expresie decât că dezinformaţi cu tot respectul 
care vi-l port domnule Curteanu. Poate vă luaţi un ajutor care să vă ajute să 
intraţi în site-ul consiliului judeţean să puteţi să găsiţi documentele.  
  Curteanu Eugen Dicones: - consilier judeţean – 
  Domnule preşedinte, calitatea mea de consilier judeţean îmi dă voie să 
fac inclusiv acest lucru conform legii, dar nu despre asta este vorba. În afară 
eu zic că m-am documentat. 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Eu zic să mă ajutaţi şi pe mine să mă consiliaţi care lege vă dă voie să 
dezinformaţi.  
  Curteanu Eugen Dicones: - consilier judeţean – 
  Statutul alesului local.  
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Am mai aflat ceva azi. 
  Curteanu Eugen Dicones: - consilier judeţean – 
  Pe mine unul nu mă deranjează dacă cineva îmi explică un lucru asupra 
căruia nu sunt sigur. Pe de altă parte aţi avut şi confirmarea că toate 
documentele nu au fost postate vineri. Vin şi vă spun că nici măcar astăzi nu 
erau postate, nu insist pe tema asta, s-ar putea să fie o problemă a softului 
din computerul meu nici asta nu contest, dar rugămintea mea a fost să faceţi 
ca executiv o prezentare a unui Proiect de hotărâre, dacă e aşa de complicat 
o să vă solicit o pauză de consultări cu colegii mei, ca să-mi explice şi mie 
colegii mei despre ce era vorba în Proiectul respectiv. Mulţumesc.  
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  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Bun. Paul vineri documentele, luni organigrama, da? Publicate.  
  Paul Vereş: - responsabil IT – 
  Pot deschide acum să vedeţi pe portal. 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Eu nu am curiozitatea asta pentru că am văzut. Deci au fot postate, da? 
CD-urile de când sunt la dispoziţie pentru consilieri? 
  Paul Vereş: - responsabil IT – 
  De luni. 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  De luni aţi avut la dispoziţie în format electronic şi materialele. Dar ca să 
vă arătăm că noi respectăm postul Paştelui şi şuntem buni creştini… nu ştiu e 
aici doamna Suciu? Doamna Suciu. Dar, Crina poate prezinţi organigrama 
dacă nu e aici doamna Suciu.  
  Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
  Dar prezentaţi-o dumneavoastră. 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Dar de ce vreţi neapărat să o prezint eu? Pot să o prezint şi eu dar nu 
vreau să iau atributul unui funcţionar care a lucrat la această organigramă. 
Sigur până vine doamna Suciu pot să vă spun că există două modificări 
importante în organigramă, creerea Direcţiei tehnice de investiţii, pentru a 
putea să avem o eficienţă în implementarea proiectelor pentru că aveam 
puţini tehnicieni, respectiv în zona inginerilor constructori de instalaţii şi avem 
nevoie de un om care să poată urmării implementarea investiţiilor, de 
asemenea una dintre activităţile care nu a fost la eficienţa care mi-o doream 
era în Compartimentul de coordonare a instituţiilor din subordonarea şi în 
coordonarea consiliului judeţean şi s-a creeat un Serviciu care se v-a ocupa 
de instituţiile din subordonarea consiliului judeţean şi din coordonarea 
consiliului judeţean. Cam astea sunt modificările de esenţă ale organigramei, 
dar dacă doriţi şi relaţii suplimentare, restul e organigrama care a funcţionat 
Consiliul judeţean şi anul trecut, vine doamna Suciu şi vă răspunde solicitării 
dumneavoastră. 
  Eu ce să le fac dacă nu-şi poartă laptop-urile cu ei poate se joacă copiii 
cu ele. 
  Domnule consilier Curteanu sunteţi de acord să trecem la următoarele 
puncte până vine doamna Suciu şi o să vi se facă o prezentare? 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 

 Vă rog să trecem la proiectul nr. 8 Proiect de hotărâre privind 
aprobarea drepturilor de care beneficiază copiii şi tinerii ocrotiţi de 
serviciile publice specializate pentru protecţia copilului din 
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instituţiile de învăţământ special din judeţul Bistriţa-Năsăud pe anul 
2014. 

Comisia de administraţie, avizul. 
Mereuţă Mircea: - consilier judeţean – 

  Aviz favorabil. 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Mulţumesc. Comisia economică, avizul. 

Stroe Iulian Cristian: - consilier judeţean – 
Aviz favorabil. 

  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Mulţumesc. Comisia de cultură. 
  Ramona Bugnar: - consilier judeţean – 
  Aviz favorabil. 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Mulţumesc.  

 Supun votului dumneavoastră art. 1 - pentru Centrul Şcolar de Educaţie 
Incluzivă nr. 1 Bistriţa.  

* 
Domnii consilieri judeţeni Marc Vasile şi Negruşeri Vasile ies din sala de 

şedinţe. 
* 

  Cine este pentru, împotrivă, abţineri. 
  Cu „27 voturi pentru” art. 1 a fost adoptat. Mulţumesc. 

Supun votului dumneavoastră art. 2 - pentru Centrul Şcolar de Educaţie 
Incluzivă nr. 2 Bistriţa 
  Cine este pentru, împotrivă, abţineri. 
  Cu „27 voturi pentru” art. 2 a fost adoptat.  

 Supun votului dumneavoastră art. 3 - pentru Centrul Şcolar de Educaţie 
Incluzivă Beclean 
  Cine este pentru, împotrivă, abţineri. 
  Cu „27 voturi pentru” art. 3 a fost adoptat.  

Supun votului dumneavoastră art. 4 - pentru Liceul Tehnologic Special 
”Sfânta Maria” Bistriţa 
  Cine este pentru, împotrivă, abţineri. 
  Cu „27 voturi pentru” art. 4 a fost adoptat.  
  Supun votului dumneavoastră Proiectul de hotărâre în integralitatea lui 
  Cine este pentru, împotrivă, abţineri. 
  Cu „27 voturi pentru” Proiectul de hotărâre a fost adoptat. Vă 
mulţumesc.  

* 
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  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Trecem înapoi la Proiectul nr. 7 Proiect de hotărâre privind 
aprobarea organigramei şi statului de funcţii ale aparatului de 
specialitate al Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud. Doamna Suciu 
sărut mâna. Am făcut eu prezentarea modificărilor esenţiale a organigramei 
legate de înfiinţarea Direcţiei tehnice de investiţii şi a Serviciului de 
coordonare a instituţiilor din subordine în coordonarea consiliului judeţean şi 
patrimoniu. Alte completări dacă mai sunt.  
  Suciu Rodica : - consilier superior Serviciul juridic contencios, resure 
umane din cadrul aparatului de specialitate a Consiliului judeţean Bistriţa-
Năsăud 
  Astea sunt modificări esenţiale, de fapt noi am revenit la ceea ce am 
avut înainte de reducerea acelor 18-20 de postruri care le-am avut în baza 
Ordonanţei de Urgenţă 77 care este neconstituţională. Am înţeles.  
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Am înţeles. Domnule Curteanu, dacă aveţi întrebări. 
  Curteanu Eugen Dicones: - consilier judeţean – 
  Numărul total de posturi? 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Numărul total de posturi, vă rog. 
  Suciu Rodica : - consilier superior Serviciul juridic contencios, resure 
umane din cadrul aparatului de specialitate a Consiliului judeţean Bistriţa-
Năsăud 
  139 faţă de 113. 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Ocupate? 
  Suciu Rodica : - consilier superior Serviciul juridic contencios, resure 
umane din cadrul aparatului de specialitate a Consiliului judeţean Bistriţa-
Năsăud 
  95.   
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Alte întrebări? Mulţumesc doamna Suciu. 

Comisia de administraţie, avizul vă rog. 
Mereuţă Mircea: - consilier judeţean – 

  Aviz favorabil. 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Mulţumesc. Comisia economică, avizul. 

Stroe Iulian Cristian: - consilier judeţean – 
Aviz favorabil. 

* 
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Intră în sală domnul consilier judeţean Negruşeri Vasile. 
* 

Supun votului dumneavoastră Proiectul de hotărâre de la punctul 7. 
  Cine este pentru, împotrivă, abţineri. 
  Cu „26 voturi pentru” şi „2 abţineri” Proiectul de hotărâre a fost 
adoptat. Mulţumesc.  

* 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 

 9. Proiect de hotărâre privind numirea comisiei de evaluare a 
managementului şi aprobarea Regulamentului de organizare şi 
desfăşurare a evaluării managementului la instituţiile de cultură din 
subordinea Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud 

Comisia de administraţie. 
Mereuţă Mircea: - consilier judeţean – 

  Aviz favorabil. 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Mulţumesc. Comisia economică, avizul. 

Stroe Iulian Cristian: - consilier judeţean – 
Aviz favorabil. 

  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Mulţumesc. Comisia de cultură. 
  Ramona Bugnar: - consilier judeţean – 
  Aviz favorabil. 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Mulţumesc.  

Supun votului dumneavoastră Comisia de evaluare a managementului la 
instituţiile de cultură din subordinea Consiliului Judeţean Bistriţa-
Năsăud. 

  Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
        Trebuie să facem dezbatere şi apoi. 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Da, scuzaţi-mă. Intervenţii. Nu am ştiut că şi aici aveţi intervenţii. 
Scuzaţi. Vă rog doamna consilier. A fost o eroare, regretabilă din partea mea. 
  Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
  Dacă am fi avut relaţii consulare, nu era nevoie de nici o intervenţie. Vă 
rog să urmăriţi art. 8 din regulamentul pe care ni-l propuneţi, vă rog să 
urmăriţi cu atenţie criteriile pentru votarea evaluării managerului. 

1. Evoluţia instituţiei în raport cu mediul în care îşi desfăşoară activitatea şi 
în raportul criteriului instituţional existent. Ce fel de criteriu este acesta 
de evaluare? Cum se cuantifică? Sau uitaţi-vă de exemplu la punctul 6, 



22 
 

evoluţia economico-financiară a instituţiei pentru următoarea perioadă 
de management, cu menţionarea resurselor financiare necesare de 
alocat de către autoritate. Aţi fixat 2 puncte. Eu ce am înţeles din acest 
punct 6? Că dacă instituţia cere mai mulţi bani de la autoritate o 
punctăm mai mult. Deci cu cât instituţia cere mai mult de la consiliul 
judeţean, mai mulţi bani cu atât punctajul creşte, astfel încât să se 
ajungă la 2 puncte.  
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 

  Asta aţi înţeles. Am înţeles ce aţi înţeles dumneavoastră.  
  Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
  Eu vă solicit ….. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Eu am înţeles ce aţi înţeles dumneavoastră.  
  Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
  Deci am înţeles amândoi la fel. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Nu. Gândim total diferit noi doi. 
  Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
  Am înţeles amândoi la fel. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Nu. Eu şi cu dumneavoastră gândim total diferit şi cred că înţelegem la 
fel de diferit.  
  Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
  Asa-i de diferit, la fel de diferit, este o sintagmă corectă din punct de 
vedere gramatical dar nu suntem aici să facem …… 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Scuzaţi-mă că nu am apelat la cunoştinţele dumneavoastră de 
specialitate de gramatică. 
  Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
  Problema mea este în felul următor, cum aţi cuantificat aceste criterii, 
sau cum se cuantifică aceste criterii pentru că dumneavoastră probabil nu 
aveţi nici o responsabilitate, responsabilitatea cade pe umerii consilierilor, noi 
votăm dumneavoastră……… 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Sper să nu fiţi aplecată foarte tare de responsabilitatea asta. 
  Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
  Da, păi este o responsabilitate şi noi încercăm să le onorăm ………… 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Şi sunt foarte convins că veţi vota împotrivă şi nu veţi avea nici o 
responsabilitate. 
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  Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
  ……..spre deosebire de alţii. Deci să clarificăm acele criterii. Din punctul 
nostru de vedere criteriile menţionate nu pot constitui criterii de performanţă, 
sau alte criterii de evaluare pe baza cărora astăzi se poate hotărî dacă 
managementul unei instituţii a fost unul bun sau a fost unul mai puţin bun. Şi 
de ce cu cât se cere mai mulţi bani cu atât punctajul creşte, astfel cum rezultă 
din criteriul nr. 6. În opinia noastră criteriile nu corespund. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Alte intervenţii vă rog. Dacă nu sunt alte intervenţii o să trec să vă 

prezint propunerile pentru Comisia  de  evaluare a managementului la 
instituţiile de cultură din subordinea Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud, în 
următoareacomponenţă: 

- Pugna Alexandru – vicepreşedinte al Consiliului Judeţean Bistriţa-
Năsăud ; 

- Florin-Grigore Moldovan – administrator public al judeţului Bistriţa-
Năsăud; 

- domnul Filip Vasile – profesor dr. Colegiul Naţional ”Liviu Rebreanu” 
Bistriţa; 

- domnul Manea Angelo – inspector şcolar de specialitate – istorie – 
Inspectoratul Şcolar Judeţean Bistriţa-Năsăud 

- domnul Prof. Buzoianu Dumitru – compozitor, dirijor şi redactor Radio-
TV 

- Secretarul  comisiei: 
- Ani Melinda - consilier superior - Serviciul juridic contencios, resurse 

umane, Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud 
- Câmpan Aurora-Anca - inspector principal - Compartiment coordonare 

instituţii subordonate, administrare domeniu public şi privat 
- Sabo Augustin - şef serviciu - Serviciul buget-finanţe, contabilitate, 

taxe,impozite 
* 

Intră în sală domnul consilier judeţean Vasile Marc. 
 

* 
O să supun votului dumneavoastră prima propunere domnul 

vicepreşedinte – Pugna Alexandru. Deschidem procedura de vot. Vot secret. 
Sper să funcţioneze instalaţia. Rugămintea să vă mai uitaţi şi la aparate care 
nu votaţi. 

Mulţumesc.  
  Cu „23 voturi pentru”, „ 2 voturi împotrivă” şi „2 abţineri” prima 
propunere  a fost adoptată. 
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  A doua propunere în persoana administratorului public al judeţului 
Bistriţa-Năsăud – domnul Florin Grigore Moldovan. Deschidem procedura de 
vot, vă rog să votaţi. 
  Cu „21 voturi pentru”, „ 3 voturi împotrivă” şi „o abţinere” 
propunerea a fost adoptată. 
  Următoarea propunere în persoana domnului Profesor dr. Filip Vasile. 
Deschidem procedura de vot, vă rog să votaţi. 
  Cu „23 voturi pentru”, „ 1 vot împotrivă” şi „o abţinere” 
propunerea a fost adoptată. 

Următoarea propunere în persoana domnului profesor Manea Angelo 
inspector şcolar de specialitate – istorie. 

* 
Intervine o problemă tehnică la sistemul de vot. 

 
* 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Încercă să-l deblochezi pentru că mai avem câteva propuneri. 
  Da, am rămas la propunerea cu domnul Manea pentru, a avea eficienţă, 
vă propun să suspendăm votul secret aici să mergem la următorul proiect, 
până se deblochează sistemul. Haideţi să mai încercăm odată de la domnul 
Manea Angelo – inspector şcolar de istorie. Deschidem procedura de vot, vă 
rog să votaţi.  
  Cu „19 voturi pentru” şi „3 voturi împotrivă” propunerea a fost 
adoptată. 
  Şi cred că s-a blocat din nou după cum arată. 

* 
Intervine o problemă tehnică la sistemul de vot. 

* 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 

  Da, până repară sistemul, mai facem un proiect de hotărâre. 
 10. Proiect de hotărâre privind aprobarea tarifelor percepute în 

anul 2014 pentru eliberarea licenţelor de traseu, în vederea 
efectuării serviciului de transport public judeţean de persoane prin 
curse regulate speciale, în judeţul Bistriţa-Năsăud.  
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Comisia economică, avizul vă rog. 

Stroe Iulian Cristian: - consilier judeţean – 
Aviz favorabil. 

  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Comisia de urbanism avizul vă rog. 
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  Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
  Aviz favorabil.  
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Mulţumesc. Intervenţii? Nu sunt intervenţii. Cine este pentru, cu vot 
deschis cu mâna ridicată. 
  În “unanimitate” Proiectul de hotărâre a fost adoptat (29 voturi 
pentru).  Mulţumesc. 

* 
 

  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
 Proiectul nr. 11 Proiect de hotărâre privind aprobarea atribuirii 

unor licenţe de traseu pentru servicii de transport public judeţean 
de persoane prin curse regulate speciale. Comisia de administraţie, 
avizul vă rog. 

Mereuţă Mircea: - consilier judeţean – 
  Aviz favorabil. 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Mulţumesc. Comisia de urbanism. 
  Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
  Aviz favorabil.  
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Intervenţii? Vă rog.  
  Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
  Chiar dacă intervenţia mea nu prea are în mod direct legătură cu 
proiectul pe care ni-l propuneţi, aş vrea să vă spun următorul lucru. Avem o 
situaţie deosebită pe care dumneavoastră o cunoaşteţi. Este legată de 
transportul de călători de la Visuia până la Silivaşul de Cîmpie, astfel încât în 
opinia noastră să se facă redactarea unui Proiect de hotărâre astfel încât de la 
Visuia până la Silivaşul de Cîmpie să existe rută stabilită şi recunoscută de 
către consiliul judeţean. De ce vă cer acest lucru, sunt foarte multe cadre 
didactice care fac naveta înspre Silivaşul de Cîmpie şi nu au posibilitatea de a 
se deplasa. Cunoaşteţi situaţia sau cel puţin domnul vicepreşedinte cunoaşte 
situaţia pentru că primarul Comunei Silivaşu de Cîmpie v-a înaintat o adresă, 
însă până în acest moment nu are nici o reacţia şi nu suficient pentru 
rezolvarea problemei cu traseul de la Visuia la Silivaş. 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Mulţumim. Aş vrea să vă precizez următorul lucru aşa cum am făcut-o şi 
în şedinţa precedentă în care am aprobat traseele pe întreg teritoriul 
judeţului. În decursul unui an de zile, un an de zile, nu o zi, nu o săptămână, 
nu o lună, un an de zile am dezbătut împreună cu toţi primarii judeţului 
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Bistriţa-Năsăud care sunt necesităţile, problemele care le întâmpină în 
desfăşurarea acestei activităţi de transport, nemulţumirile vizavi de modul în 
care companiile care au câştigate prin licitaţie aceste trasee îşi fac datoria. În 
urma dezbaterilor cu ei, în urma comunicărilor oficiale, toate solicitările 
primarilor au fost incluse în program. Până astăzi doamna consilier judeţean 
nu există o solicitare de la primăria Silivaş, o solicitare oficială, poate o fi 
discutat cu dumneavoastră, o fi discutat la bal cu domnul vicepreşedinte, nu 
ştiu.  
  Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
  Există la domnul vicepreşedinte. 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  E aici domnul vicepreşedinte lângă mine. Nu există nici un fel de 
solicitare oficială pentru includerea în traseele judeţene de transport regulat a 
acestui traseu. Domnul Naghi e aici? Rugămintea să confirmaţi dacă ceea ce 
am spus eu s-a desfăşurat sub coordonarea dumneavoastră. 
  Naghi Lucian: - consilier superior – Compartimentul Autoritatea 
Județeană de transport din cadrul Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
  Am avut o discuţie cu doamna consilier. 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Nu, nu cu doamna consilier. Aveţi o solicitare oficială de la cineva? 
  Naghi Lucian: - consilier superior – Compartimentul Autoritatea 
Județeană de transport din cadrul Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
  Nu, nu, eu nu ştiu de solicitare. 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Deci la consiliul judeţean nu a ajuns o solicitare. 
  Naghi Lucian: - consilier superior – Compartimentul Autoritatea 
Județeană de transport din cadrul Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
  Da. 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Bine. Vă mulţumesc. Deci discuţiile private cu doamna consilier sunt 
altceva decât solicitările oficiale pentru introducere.  
  Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
  Dar în comisie s-a vorbit despre aşa ceva. 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Dacă sunt alte intervenţii? Când primim o solicitare oficială, vă asigur că 
imediat o să o direcţionez către Compartimentul de transport, care va proceda 
în consecinţă pentru a putea reglementa fiecare cerere a cetăţenilor din 
judeţul Bistriţa-Năsăud în slujba căruia suntem cu toţii. Bun. Dacă nu mai sunt 
alte intervenţii, supun votului dumneavoastră Proiectul de hotărâre de la nr. 
11 din Ordinea de zi.  
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  Cine este pentru, împotrivă, abţineri. 
  În unanimitate (29 voturi pentru) Proiectul de hotărâre a fost 
adoptat Mulţumesc. 

* 
12. Proiect de hotărâre privind organizarea reţelei şcolare a 

unităţilor de învăţământ special din judeţul Bistriţa-Năsăud, pentru 
anul şcolar 2014-2015. 

Comisia de administraţie, vă rog. 
Mereuţă Mircea: - consilier judeţean – 

  Aviz favorabil. 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Mulţumesc. Comisia economică, avizul. 

Stroe Iulian Cristian: - consilier judeţean – 
Aviz favorabil. 

  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Comisia de cultură. 
  Ramona Bugnar: - consilier judeţean – 
  Aviz favorabil. 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Intervenţii? 
  Nu sunt intervenţii. 
  Cine este pentru, împotrivă, abţineri. 
  Cu „unanimitate”(29 voturi pentru) Proiectul de hotărâre a fost 
adoptat. Mulţumesc. 
 

* 
13. Proiect de hotărâre privind aprobarea bugetului de venituri şi 
cheltuieli la S.C.” Aquabis” S.A. Bistriţa-Năsăud pe anul 2014. 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Mulţumesc. Comisia economică, vă rog. 

Stroe Iulian Cristian: - consilier judeţean – 
Aviz favorabil. 

  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Mulţumesc. Comisia de urbanism. 
  Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
  Aviz favorabil.  
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Mulţumesc. Domnul consilier judeţean Urîte, vă rog. 
  Urîte Florin Radu – consilier judeţean – 
  Mulţumesc domnule preşedinte. Dat fiind faptul că în comisie ne-am 
grăbit foarte tare la dezbatere pe marginea bugetului de la Aquabis…. 



28 
 

  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Oare de ce v-aţi grăbit? 
  Urîte Florin Radu – consilier judeţean – 
  Întrebaţi pe domnul preşedinte. Îmi permit să fac câteva comentarii 
legat de buget. Deci am observat că veniturile totale pe 2014 au o creştere de 
106 în timp ce cheltuielile sunt de 111%, cheltuielile aferente contractului de 
mandat în schimb am încercat să văd de unde apar şi creşterile, văd cheltuieli 
aferente contractului de mandat şi altor organe de conducere o creştere de 
127,8%. Profitul contabil în 2014 scade, am văzut venituri din fondurile 
europene mai mici, inclusiv fonduri de finanţare mai mici în următorii ani. 
Obiectivele sunt oarecum cu caracter de corecţii permanent. Eu nu cred în 
astfel de obiective după cum am fost învăţat şi ştiţi şi foarte mulţi dintre 
dumneavoastră, obiectivele dacă nu sunt măsurabile, orientate către activităţi 
şi într-un interval de timp definite, cu siguranţă şi mi-ar fi plăcut să văd de 
exemplu ţinte, mai ales că şi dumneavoastră aţi avut intervenţie în consiliul 
judeţean mai ales legat de furtul de apă şi o problemă majoră care extinde şi 
reţele. De exemplu să văd ţinte de reducere a pierderilor cu 30 % în anul 1, 
cu 15% în anul 2 şi aşa mai departe, ca reduceri de beneficii de X roni din 
acest punct de vedere, ţinte de branşare şi  racordare la reţeaua de apă-
canal, în funcţie de potenţial adică ce populaţie avem şi versus cât sunt legaţi 
efectiv, cu ţinte la fel ca anii 1,2,3,4 şi aşa mai departe. Ţinte de absorbţia 
fondurilor UE în colaborare cu primării şi inclusiv ce se poate din consiliul 
judeţean. Vorbeam de revizie şi înlocuiri reţea/an, totuşi cu staţia de epurare 
la Bistriţa revin dacă cumva se rezolvă şi cum se rezolvă, nu am văzut în mod 
expres alocaţi bani de la buget în sensul respectiv. Gestionarea apelor pluviale 
în zona unde nu sunt realizate, sau reţea de canalizare unde nu face faţă, am 
văzut câteva în prezentările domnului director dar nu în totalitatea lor şi în 
schimb am văzut, ca să se rezolve problema acelui supra cost se anunţă de la 
1 iulie o creştere cu 5% a apei şi 10% la canal şi bineînţeles pe cine? Pe 
persoanele care sunt racordate şi care sunt branşate şi cele corecte care îşi 
plătesc facturile. Deci cu alte cuvinte dăm în cel care este corect şi respectă 
întru totul cerinţele şi astea. Deci de asta domnul mnistru a demarat nişte 
lucrări, plus 19 proiecte pe licitaţii finalizare 2015, dar nu se regăsesc într-o 
creştere de absorbţie sau cel puţin pe bugetul 2014 – 2015. Şi încă o 
observaţie am înţeles că se preconizează la Colibiţa să se introducă un sistem 
de alimentare cu apă în Miţa şi cred că în zona de nord, rugămintea mea este 
aici, pun invers problema ca în momentul în care se realizează reţeaua, 
branşarea să se facă, chiar dacă cei să spunem care solicită îndeplinesc 
condiţiile de mediu, adică au fose septice, sau ministaţii de epurare 
corespunzătoare, pentru că dacă băgăm apa înaintea canalului şi a unui 
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sistem de canalizare cu siguranţă trebuie să ne gândim bine să nu creştem 
gradul de poluare al zonei, mai ales că avem intenţii serioase cu Colibiţa. Deci 
cam astea sunt observaţiile mele. 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Bun. Cu rugămintea la dumneavoastră, nu mă aşteptam ca să 
confundaţi dezbaterea bugetului cu un program de activitate sau cu ţintele 
managementului Aquabis. E singura precizare care vreau să o fac. Dacă 
vorbim de buget, vorbim de buget, nu ce ţinte are contractul de management 
al managerului general. 1. 

2. Sunt lucruri care mă preocupă foarte tare şi pe mine, încă de când am  
preluat mandatul pentru că situaţia Aquabis-ului nu era una foarte fericită. Am 
cerut consiliului de administraţie şi urmează ca într-un termen foarte scurt, la 
un an după ce am cerut să implementeze anumite măsuri, vă asigur că voi 
avea o analiză foarte severă cu ceea ce s-a întâmplat în acest an de zile în 
ceea ce priveşte reducerea pierderilor care erau foarte mari. 

3. Într-unul din proiectele pe fonduri europene, nu mai ştiu care dintre  
contracte dar o să-l rog pe domnul Şandru să precizeze el, am procurat şi 
echipamente prin care putem să depistăm cu colectările ilegale sau furturile 
de apă. Sigur urmeză să constituim vineri dimineaţa, am o discuţie cu domnul 
Şandru pe organigrama şi statul de funcţii a Regiei de apă, urmează să 
contituim echipaje din partea Aquabis-ului, am solicitat sprijin din partea 
Inspectoratului Judeţean de Poliţie şi din partea Jandarmeriei şi o să începem 
să facem controale peste tot unde avem reţele de apă să vedem unde sunt 
astfel de branşamente ilegale, pentru a putea diminua în continuare 
pierderile.  

4. Colibiţa e un proiect important pentru judeţul nostru şi mă bucur că îl 
sprijiniţi şi dumneavoastră. Vreau să vă dau o veste bună, în urma vizitei în 
teren a resprezentanţilor firmei Gesper care sunt consultanţii pentru 
verificarea teren, angajaţi de către Ministerul Mediului care au verificat 
propunerile noastre făcute de către ADI - apă canal în Planul de investiţii 
pentru etapa a II-a a masterplanului în ceea ce priveşte infrastructura de apă-
canal din judeţul Bistriţa-Năsăud. Am găsit o soluţie şi pentru Colibiţa pentru 
că acolo sunt lucrări foarte costisitoare, lucrări de ape cu foarte multe staţii de 
pompare şi canalizare ţinând cont de relief, de construcţia cabanelor din jos 
de infrastructura stradală şi spre bucuria mea şi sper a locuitorilor judeţului 
Bistriţa-Năsăud, am găsit o soluţie şi Colibiţa va fi prinsă în integralitate în 
această etapă a II-a a masterplanului pentru a introduce reţele de apă şi 
canalizare. Ceea ce e prins aici în buget pentru a putea ştii că sunt probleme 
cu resursa de apă în Colibiţa, cei de la Direcţia regională sau bazinală Someş 
Tisa de la Cluj, au investiţia la Colibiţa şi aduc undeva din partea dreaptă a 
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lacului din poiana, nu ştiu cum îi spune unde au captat o sursă important de 
apă o conductă prin care să-şi alimenteze investiţia şi atunci i-am rugat să ne 
accepte şi pe noi parteneri, noi să suportăm doar diferenţele de cost a 
materialului, adică dimensiunea diferită de conductă, pentru a putea să 
rezolvăm şi noi partea de nord de aducţiune de apă pentru că resursa nu e 
una foarte bogată în zona aia de apă şi asta este prevăzut în buget legat de 
alimentarea cu apă în partea de nord. Mai mult decât atât aş vrea doar să vă 
reamintesc că împreună cu domnul prefect într-unul din colegiile prefecturale 
de anul trecut am luat o decizie să ne asumăm un act mai puţin popular de a 
face ordine în Colibiţa cu toţi cei care nu respectă regulile. În următoarea 
perioadă scurtă de timp va fi constituită o comisie mixtă, formată din 
reprezentanţii tuturor instituţiilor responsabile care se vor duce acolo şi vor 
reinstaura legea, adică toate gardurile care ajung până în lac vor fi retrase 
care nu sunt pe proprietăţile lor, toţi cei care deversează reziduri în lac vor fi 
sancţionaţi, vor fi verificaţi toţi cei care deţin proprietăţi acolo şi nu au în 
regulă toate avizele sau nu îndeplinesc, nu au toate utilităţile şi aici mă refer 
în mod special la acele fose septice la care făceaţi dumneavoastră trimitere şi 
vă asigur că într-o perioadă rezonabilă de timp va fi făcută ordine în Colibiţa. 
Cei care se plimbă pe lac cu bărci cu motor deşi este interzis nu se vor mai 
plimba şi vom reinstaura legea în Colibiţa, de asemenea toate pensiunile care 
cazează la negru şi nu plătesc nici o taxă, nici un impozit la Bistriţa-Bîrgăului 
în urma declaraţiilor publice făcute de domnul primar Vasile Laba în ultimii 5 
ani, un singur agent economic a plătit 500 de lei. Deci ne preocupă, chiar 
dacă asta nu e atribuţie, sau nu face parte din fişa postului preşedintelui 
consiliului judeţean, mă interesează ce se întâmplă în judeţ şi vom face toate 
eforturile ca să putem să reinstaurăm regulile şi legea în locaţia Colibiţa 
pentru că din păcate până la mine nu a făcut nimeni nici un gest decât 
declaraţii politice vizavi de declararea ca staţiune a zonei Colibiţa. Împreună 
cu domnul primar Vasile Labă am făcut demersurile necesare, mai avem de 
implementat 2-3 soluţii pentru a întruni condiţiile necesare ca şi Colibiţa să fie 
declarată staţiune. De asemenea ştiţi de proiectul care a fost propus de către 
mine la iniţiativa dumneavoastră domnule Urâte, de a achiziţiona un teren, 
din păcate ştiţi şi dumneavoastră foarte bine pentru că sunteţi parte a 
comisiei, întâmpinăm destule greutăţi, proprietăţile sunt destul de scumpe, la 
prima procedură nu s-au prezentat foarte mulţi, oamenii nu au acte de 
proprietate, deşi sunt cei care ar fi doritori, nu au făcute expertizele topo, nu 
au întăbulate terenurile. Am redeschis o sesiune de depunere a ofertelor, sper 
să avem mai multe oferete şi dumneavoastră membrii comisiei să puteţi veni 
în faţa plenului consiliului cu o propunere concretă pentru a achiziţiona un 
asemenea teren pentru a oferii celor care nu au proprietăţi acolo sau nu au 
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posibilităţi să se cazeze la o pensiune din Colibiţa, să poată să meargă să-şi 
petreacă timpul liber într-o zonă publică care va fi administrată, vom decide 
cu toţii împreună de noi, sau de Consiliul local al Comunei Bistriţa-Bîrgăului.  
  Da. Vă rog doamna Săsărman. 
  Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
  Mulţumesc domnule preşedinte. 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Şi cu scuzele de rigoare pentru paranteza mai lungă. 
  Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
  Suntem obişnuiţi. Măcar paranteze să avem dacă altceva nu. Domnule 
preşedinte, spuneaţi că domnul consilier Florin Urîte, sau mă rog alocuţiunea 
domnului consilier Florin Urîte nu are nici o legătură cu bugetul. Discuţia pe 
bugetul de la Aquabis. 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Eu nu am spus aşa ceva. Din nou nu aţi fost atentă la ce am spus şi nici 
nu mă miră. Am spus că anumite lucruri pe care le-a adus în discuţie domnul 
Urîte, nu au legătură cu bugetul. Dînsul a avut o intervenţie şi pe buget. 
  Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
  Toate observaţiile se raportează la buget. Dumneavoastră probabil nu 
aţi reuşit să lecturaţi şi anexele 5 şi în continuare pentru că dacă le-aţi fi 
lecturat cu atenţie aţi fi observat că depoziţia colegului meu este una corectă 
şi pertinentă. 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Alte intervenţii? 
  Urîte Florin Radu – consilier judeţean – 
  Am o întrebare pentru domnul director, dacă ne poate spune la ora 
actuală cât este cadrul de realizare în judeţ a sistemului de apă şi canal? 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Vă referiţi cât este acoperit din suprafaţa judeţului cu reţele de apă şi 
canal. 
  Urîte Florin Radu: – consilier judeţean – 
  Exact. Pe suprafaţa teritorială ştim că până în 2018 trebuie să ajungem 
la minim 92-94.  
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Înainte de a da cuvântul domnului director aş vrea să vă fac următoarea 
precizare. Tot pe parcursul unui an de zile, legat de întrebarea pusă de 
domnul consilier judeţean Urîte. Colegii de la Aquabis împreună cu colegii de 
la ADI – apă - canal, împreună cu consultantul, compania Eptisa dacă nu mă 
înşel, Eptisa să nu greşesc sau Aecom, cine se ocupă de asta.  
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  Şandru Ioan: - consilier judeţean – 
  Aecom pe documentaţie. 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Aecomul e aici, Aecom consultanţă pentru întocmirea documentaţiilor. 
Colegii mei au avut discuţii pe parcursul unui an de zile cu fiecare primar al 
judeţului Bistriţa-Năsăud, de la care am primit informaţii privind toate 
necesităţile care le mai au în legătură cu infrastructura de apă-canal. Am 
făcut o centralizare a acestor date, dezbateri în vreo 4 şedinţe de AGA, ADI 
apă-canal, am depus o primă listă de peste 300 milioane de euro, care sigur 
nu întrunea toate condiţiile cerute de Comisia europeană şi v-aş reaminti pe 
cele mai importante, Comisia europeană prin masterplan, de fapt prin POS-ul 
de Mediu unde suntem eligibili cu masterplanul, finanţează la reţele de apă, 
comunităţi mai mari de 50 de persoane cu costuri sub 1000 de euro adică 
costurile/persoane în reţele să fie sub 1000 de euro, iar la canalizare 
aglomerări mai mare de 2000 de persoane cu costuri/persoană sub 2000 de 
euro. Astăzi domnul director Grec în timpul dezbaterilor noastre este în drum 
spre Bucureşti să depună lista de investiţii aprobată de către AGA ADI apă-
canal în şedinţa de luni, în valoare de aproximativ de 138 de milioane de 
euro, care cuprinde toate necesităţile din judeţul Bistriţa-Năsăud, care se 
încadrează în criteriile de finanţare ale Comisiei europene. De asemenea 
suntem astăzi pentru prima dată după 25 de ani de democraţie, în posesia 
unei fotografii dacă vreţi sau a unei situaţii în care ştim tot ce este în judeţul 
Bistriţa-Năsăud care sunt reţelele existente şi stadiul lor, reţelele care au fost 
executate cu resurse financiare europene pe PNDR, reţele care au fot 
executate cu bani guvernamentali pe diferite finanţări de la 577, Ordonanţa 
77, tipuri de finanţări, reţelele care se finanţează din etapa I-a a 
masterplanului, reţelele care sunt prinse în etapa a II-a a masterplanului şi 
restul de necesităţi care nu s-au încadrat ca şi criterii aici, unde primarii, 
consiliile locale, vor trebui să găsească soluţii pentru alte tipuri de finanţări, 
respectiv alte resurse europene pe Programul Naţional de Dezvoltare Rurală 
2014-2020 sau Programul Naţional de Dezvoltare Locală cu resurse 
guvernamentale pe Ordonanţa 28. Ăsta este stadiul astăzi şi sigur domnule 
director vă rog să răspundeţi cât la sută din necesităţi are în momentul de 
faţă Aquabis-ul şi aş completa întrebarea domnului consilier Urîte pentru buna 
informare a consilierilor judeţeni şi a cetăţenilor, cât vom avea atunci când 
prima etapă a masterplanului va fi finalizată.  
  Şandru Ioan: - consilier judeţean – 
  La această oră cam 75 % din populaţia judeţului beneficiază de 
alimentare cu apă şi 50% canalizare. Ar mai creşte cu 5% la apă într-o 
finalizare a etapei I pe produsele de coeziune şi 2020 într-o finalizare a celei 
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de a II-a etape şi cred că ajungem la o alimentare cu apă undeva la 99%, 
pentru că poate câteva cătune cu 50 de locuitori sau sub 100 locuitori nu vor 
fi... 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Sub 50.  
  Şandru Ioan: - consilier judeţean – 
  Şi la canalizare undeva aproape de 85%. Nu se poate ajunge la un 
procent mai mare la finalizare pentru că este o condiţie obligatorie impusă de 
Uniunea Europeană 2000 de locuitori pe an, dacă e mai mare nu dau bani, 
dacă se execută lucrările cheltuieli neeligibile.  
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Da. Domnule Urîte, multumit? 
  Urîte Florin Radu: – consilier judeţean – 
  Oarecum.   
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Bine. Alte intervenţii? Dacă nu sunt alte intervenţii, supun aprobării 
dumneavoastră proiectul de la numărul de ordine 13 Proiect de hotărâre 
privind aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli la S.C.” Aquabis” 
S.A. Bistriţa-Năsăud pe anul 2014. 
  Cine este pentru, împotrivă, abţineri. 
  Cu „unanimitate” (29 voturi pentru) Proiectul de hotărâre a fost 
adoptat. Mulţumesc. 

* 
 

  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
14. Proiect de hotărâre privind aprobarea preţului minim  

pentru vânzarea prin licitaţie publică a spaţiilor medicale, conex act 
medical 3 şi conex act medical 4, situate în municipiul Bistriţa, str. 
Gării, nr. 9-11, a caietului de sarcini şi desemnarea consilierilor 
judeţeni în comisia pentru vânzarea spaţiilor medicale. 

Funcţionează sistemul sau nu? Şi acum ce facem? Eu aş zice să revenim 
totuşi să continuăm cu celălalt.  
  Numai puţin să vedem, am ajuns, l-am votat pe domnul Manea Angelo 
şi supun votului dumneavoastră propunerea cu domnul profesor Buzoianu 
Dumitru. 

 Deschidem procedura de vot la Proiectul nr. 9, vă rog să votaţi. 
 Cu „22 voturi pentru”, „ 1 vot împotrivă” şi „2 abţineri” 

propunerea a fost adoptată. 
* 
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Următoarea propunere cu doamna consilier superior Ani Melinda. 
Deschidem procedura de vot, vă rog să votaţi.  

 Cu „22 voturi pentru”, „ 1 vot împotrivă”  propunerea a fost 
adoptată. 

* 
 Următoarea propunere doamna inspector principal –Câmpan Aurora 

Anca. 
 Deschidem procedura de vot, vă rog să votaţi. 
 Cu „21 voturi pentru”, „ 2 voturi împotrivă” şi „o abţinere” 

propunerea a fost adoptată. 
* 

  Următoarea propunere domnul Sabo Augustin - şef serviciu - Serviciul 
buget-finanţe, contabilitate, taxe,impozite 

Deschidem procedura de vot, vă rog să votaţi.  
 Cu „22 voturi pentru”, „ 1 vot împotrivă”  propunerea a fost 

adoptată. 
* 

În continuare Comisia de soluţionare a contestaţiilor pentru evaluarea 
managementului la instituţiile de cultură din subordinea Consiliului Judeţean 
Bistriţa-Năsăud. Prima propunere doamna Borş Crina Alexandrina - şef 
serviciu - Serviciul juridic, contencios, resurse umane.  

Deschidem procedura de vot, vă rog să votaţi.  
Cu „20 de voturi pentru”, „ 3 voturi împotrivă” şi „2 abţineri” 

propunerea a fost adoptată. 
Şi s-a blocat din nou, îmi fac semn unde am rămas. 
 

* 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 

Mergem mai departe. Proiectul 14 este cu nume. 
Redl Iosif: - secretarul judeţului – 
Cu preţul minim nu mergem , că e vot secret. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Proiectul de hotărâre cu nr. 15 Proiect de hotărâre privind 

aprobarea înfiinţării unui cabinet stomatologic special destinat 
copiilor cu dizabilităţi ocrotiţi în unităţile de învăţământ special din 
subordinea Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud, în incinta Centrului 
Şcolar de Educaţie Incluzivă nr. 1 Bistriţa 

Comisia de administraţie. 
Mereuţă Mircea: - consilier judeţean – 

  Aviz favorabil. 
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  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Mulţumesc. Comisia economică, avizul. 

Stroe Iulian Cristian: - consilier judeţean – 
Aviz favorabil. 

  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Mulţumesc. Comisia de cultură, avizul. 
  Ramona Bugnar: - consilier judeţean – 
  Aviz favorabil. 

* 
Iese din sală doamna consilier judeţean Montoiu Gabriela. 

* 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Intervenţii? Nu sunt intervenţii? Cu vot deschis prin ridicare de mâini. 
  Cine este pentru, împotrivă, abţineri. 
  Cu „unanimitete”(28 voturi pentru) Proiectul de hotărâre a fost 
adoptat. Vă mulţumesc. 

* 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 

16. Proiect de hotărâre privind aprobarea desfăşurării şi 
susţinerii financiare a schimburilor anuale de elevi între judeţul 
Bistrița-Năsăud și districtul partener Kyffhäuser, landul Turingia din 
Republica Federală Germania. 
  Comisia economică, avizul. 

Stroe Iulian Cristian: - consilier judeţean – 
Aviz favorabil. 

  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Mulţumesc. Comisia de cultură, avizul. 
  Ramona Bugnar: - consilier judeţean – 
  Aviz favorabil. 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 

Intervenţii? Nu sunt intervenţii? 
  Cine este pentru, împotrivă, abţineri. 
  Cu „unanimitate” (28 voturi pentru) Proiectul de hotărâre a fost 
adoptat. Mulţumesc. 
 

* 
17. Proiect de hotărâre privind susţinerea financiară a Asociaţiei 

Club Sportiv ˮHeniuˮ Prundu Bîrgăului în anul 2014. 
  Comisia economică, avizul. 
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Stroe Iulian Cristian: - consilier judeţean – 
Aviz favorabil. 

  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Mulţumesc. Comisia de cultură. 
  Ramona Bugnar: - consilier judeţean – 
  Aviz favorabil. 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 

Intervenţii? Nu sunt intervenţii? 
  Cine este pentru, împotrivă, abţineri. 
  Cu „unanimitatea” consilierilor prezenţi (28 voturi pentru) Proiectul 
de hotărâre a fost adoptat. Mulţumesc. 

* 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 

 18. Proiect de hotărâre privind acordarea de sprijin financiar în 
anul 2014 pentru unităţile de cult aparţinând cultelor religioase 
recunoscute din România. 
  Comisia economică, avizul. 

Stroe Iulian Cristian: - consilier judeţean – 
Aviz favorabil. 

  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Mulţumesc. Comisia de cultură, avizul. 
   
  Ramona Bugnar: - consilier judeţean – 
  Aviz favorabil. 

Intervenţii? Domnul Urîte şi doamna Săsărman. 
  Urîte Florin Radu: – consilier judeţean – 
  Eu sigur că vreau doar o rugăminte, ca dumneavoastră în calitate de 
preşedinte sau consiliul judeţean, când alocăm aceşti bani să îi rugăm totuşi 
să-şi definească sau cel puţin să ne trimită şi nişte rapoarte şi cu o alocare 
pe....., să se solidarizeze dacă vreţi şi cu banii pe care îi alocăm noi pe diferite 
activităţi sociale şi să vedem că şi biserica e în plină criză şi situaţia grea în 
care se află la ora actuală România, să se solidarizeze şi ei cu noi pe anumite 
proiecte sociale şi să se arate solidari cu noi în aceste momente. Mulţumesc. 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 

O precizare foarte bună. Am avut discuţii doar cu, conducerea cultului 
ortodox şi respectiv cu înaltpreasfinţitul arhiepiscop şi mitropolit Andrei, o 
mare parte din bani se vor duce la Centrul de tineret de la Sîngeorz Băi, o 
parte din ei la construcţia Căminului de bătrâni de la Mănăstirea de la Dobric, 
alţii din ei pentru Mănăstirea de la Nuşeni şi sigur mai sunt în propunerile lor 
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acolo acordărilor unui sprijin în parohiile foarte sărace din zona de Cîmpie 
unde sunt biserici în construcţie. 

Alte intervenţii? Doamna Săsărman, vă rog. 
  Săsărman Monica: - consilier judeţean – 

Deci în cadrul Comisiei de urbanism s-a formulat următorul 
amendament respectiv după art.1 din hotărâre să se introducă art. 2 cu 
următoarea formulare: 

„Acordarea sprijinului financiar se face la solicitarea unităţilor centrale 
de cult formulată pe baza cererilor primite de la unităţile locale de cult, 
conform prevederilor art. 14, alin. 1, iar justificarea acestora se face conform 
art. 15 din Normele metodologice pentru aplicarea Ordonanţei Guvernului nr. 
82/2001 aprobate prin Hotărârea Guvernului 1470/2002.” Celelalte articole se 
renumerotează. Practic amendamentul este o preluare a art. 2 pe care l-aţi 
prevăzut în Hotărârea adoptată anul trecut tot privitoare la susţinerea 
financiară a unităţilor de cult. 

* 
Întră în sală doamna consilier judeţean Montoiu Gabriela. 

* 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 

Da mulţumim alte intervenţii? Supun aprobării Proiectul de hotărâre în 
varianta prezentată de executiv.  
  Cine este pentru, împotrivă, abţineri. 
  Aşa 18 cu 3 este 21. Haideţi să putem număra. Dar nu. Impotrivă, să 
vedem. Împotrivă. 
  Cu „ 1 vot împotrivă” şi „4 abţineri” Proiectul de hotărâre a fost 
adoptat, cu votul restului majorităţii din consiliul judeţean (24 voturi 
pentru). 
  

* 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 

Revenim la voturile secrete. 
Am rămas la consilierul superior Beşa Carmen Simona. 
Deschidem procedura de vot, vă rog să votaţi. 
Cu „22 voturi pentru”, „ 3 voturi împotrivă” propunerea a fost 

adoptată. 
Următoarea propunere doamna consilier superior Rus Maria. 
Deschidem procedura de vot, vă rog să votaţi.. 
Cu „19 voturi pentru”, „ 3 voturi împotrivă” şi „o abţinere” , 

doamna Rus, propunerea a fost adoptată. 
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* 
Intervine o problemă tehnică la sistemul de vot. 

* 
 

  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Am rugămintea la dumneavoastră pentru proiectul nr. 14 să facem 

propuneri ca să putem pregăti buletinele de vot. Propuneri pentru 
desemnarea a doi reprezentanţi ai consiliului judeţean în Comisia pentru 
vânzarea spaţiilor medicale. 

Domnule Popescu, vă ascult. 
Popescu Grigore Dorin: - vicepreşedinte – 
Domnule preşedinte, stimaţi colegi, propun pentru comisia de vânzare 

pe Mereuţă Mirce şi Ulecan Maria. 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 

Bun, alte propuneri? Nu sunt alte propuneri. Pentru comisia de 
contesta’ii pentru vânzarea spaţiilor medicale. Domnule Pugna, vă rog. 

Pugna Alexandru: - vicepreşedinte – 
Propun de domnul consilier Mureşan Mihail şi pe doamna consilier Cîrcu 

Mirela.  
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 

 Alte propuneri? 
 Nu sunt alte propuneri, vă rog secretariatul tehnic să întocmiţi buletinele 

de vot. 
* 

  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
 Să încercăm să dăm şi ultimul vot la proiectul nr. 9 pentru doamna 

Ciocan Ionela Simona – consilier asistent. 
 Deschidem procedura de vot. Merge. Vă rog să votaţi. 

Cu „22 voturi pentru” şi „2 voturi împotrivă” propunerea a fost 
adoptată. 

 Supun votului dumneavoastră proiectul de hotărâre în integralitatea lui, 
cu ridicare de mâini. 
  Cine este pentru, împotrivă, abţineri. 
  Cu „27 voturi pentru” şi „2 abţineri” Proiectul de hotărâre a fost 
adoptat. 

* 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Cu rugămintea, vin buletinele de vot. Până vin buletinele de vot, trecem 
la punctul Diverse. 



39 
 

  Conform procedurilor legale vă informez că în perioada 7-11 aprilie voi 
efectua 5 zile din concediul de odihnă iar conducerea consiliului judeţean va fi 
preluată de domnul vicepreşedinte Alexandru Pugna. 
  Alte intervenţii ale dumneavostră, dacă sunt la Diverse, vă rog. Domnul 
consilier Urîte, vă rog. 
  Urîte Florin Radu: – consilier judeţean – 
  Fac o completare la Colibiţa, este vorba şi de gestionarea gunoaielor şi 
refacerea drumului de la Bistriţa-Bîrgăului înspre Colibiţa. Aţi văzut că griblura 
aia care a fost pusă deja s-a dus la mai puţin de o lună. A doua problemă 
sper să nu mai fim puşi să votăm proiecte care să spunem contravine unor 
decizii ale instanţei. M-am uitat sincer la domnul Redl în timp ce colega mea 
prezenta nişte aspecte juridice, am văzut foindu-se foarte mult pentru că am 
multe reţineri, dar rugămintea mea este să fie cât se poate de în legalitate. 
Bănuiesc că au mai fost mişcări din astea de ba a mers, ba nu a mers, nu mai 
ştiu în ce mod au fost validate şi sub ce formă. Pe urmă am observat şi la 
funcţionari prin nevotare la validarea colegului nostru şi vorbeam de Paşti, că 
vrem să fim….. 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Dar am avut profesori foarte buni în persoana voastră. 
  Urîte Florin Radu: – consilier judeţean – 
  Nu în persoana noastră. 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Şi a dumneavoastră persoană. 
  Urîte Florin Radu: – consilier judeţean – 
  Ştiu că aţi propus un troc dar problema era de legalitate şi nu de altă 
natură. 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  La fel de legali aţi fost şi voi în urmă cu un an. Să vă aduceţi aminte. 
Chiar aşa memorie scurtă aveţi?   
  Urîte Florin Radu: – consilier judeţean – 
  Să înţeleg că e o răzbunare. 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Nici poveste, răzbunarea e arma prostului. 
  Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
  Dar e mai prost cine nu se răzbună.Corect? 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  De acord. Era doar o lecţie nu se răzbună nimeni. 
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  Urîte Florin Radu: – consilier judeţean – 
  Am înţeles. 
  Bun. Legat de deşeuri, în iulie 2012 am preluat cu colegii primari din 
ADI un proiect blocat de administraţia Liviu Rusu doi ani de zile care cu 
sprijinul primarilor am reuşit să-l deblocăm, să-l implementăm. Din martie 
anul trecut avem un administrator care se ocupă de depozitul de la Tărpiu, 
care este cu foarte multe probleme, datorită înţelepciunii celor care au ales să 
construiască un depozit în pantă, pe izvoare care au avut şi un act adiţional 
de 2,5 milioane de euro, să mute depozitul de pe un izvor pe altul, cu câteva 
sute de metrii mai încolo, dar cu toate greutăţile care le-am întâmpinat am 
reuşit să punem în funcţiune acest depozit. Sigur că Direcţia Naţională 
Anticorupţie se ocupă în mod direct de modul cum au fot desfăşurate toate 
licitaţiile şi procedurile de implementare a acestui proiect în acea perioadă. 
Din luna februarie a acestui an avem în urma achiziţiei publice un operator 
unic la nivelul judeţului, am reuşit să deblocăm şi o parte din implementarea 
containerelor pentru colectare selectivă, că de asemeni era blocată din acea 
perioadă. La sfârşitul lunii iunie vom avea montate în integralitate toate 
containerele pentru colectare selectivă şi eu sper că începând cu luna iulie a 
acestui an vom avea colectate la nivelul întregului judeţ deşeurile din mediul 
rural şi începând cu luna august a acestui an colectate deşeurile din mediul 
urban în sistemul integrat. Aşa cum am mai spus-o în repetate rânduri în 
urma procedurii de achiziţie public am obţinut preţuri foarte bune pentru 
populaţie, fiecare persoană va avea de plătit 1, 8 lei/ lună pentru colectarea 
deşeurilor care va fi făcută de către Asociaţia de firme care a câştigat licitaţia, 
aproximativ 21,8 lei/an maxim 65 lei pentru familiile mai mari de 3 persoane. 
Şi cu această ocazie sigur va fi rezolvată şi problema deşeurilor în Colibiţa. 
Vizavi de drumuri prioritate 0 propusă de către executivul Consiliului judeţean 
pe exerciţiul financiar 2014-2020 Programul operaţional regional unde 
consiliul judeţean este eligibil pentru modernizarea infrastructurii de drumuri 
judeţene este drumul numit Poarta Transilvaniei care are în componenţă mai 
multe tronsoane de drumuri judeţene, mai exact de la Mureşenii Bîrgăului pe 
Blaj în Colibiţa, în stânga până în zona care accede spre Muntele Strunior 
unde ne dorim să dezvoltăm o pîrtie de schii, coboară pe baraj prin Bistriţa-
Bîrgăului, sigur traseul va continua pe DN 17 – trece din Josenii Bârgăului prn 
Strîmba la Ilva Mică şi continuă pe traseul drumului 172 dacă nu mă înşel Ilva 
Mică-Lunca Ilvei-Coşna cu o rezervă. Acolo avem o rezervaţie naturală, o 
turbărie în zona de la Lunca Ilvei unde avizul de mediu nu poate fi acordat 
decât de către structurile de specialitate a Comisiei Europene şi în condiţiile în 
care nu vom reuşi să obţinem un asemenea aviz drumul se va opri la ieşire 
din Lunca Ilvei. El continuă pe DN 15 A până în Sărăţel, merge prin Arcalia, 
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Chiraleş la Lechinţa, de la Lechinţa la Matei, de la Matei peste deal la Chiochiş 
şi continuă în judeţul Cluj. În urma discuţiei purtate în consiliul director al 
ADR-NV am luat decizia împreună cu colegii de acolo să avem o singură 
propunere, drumul în integralitatea lui se numeşte Transilvania Nord-Vest 
secţiunea de la noi din judeţ „Poarta Transilvaniei”. Eu sunt încrezător că vom 
reuşii să obţinem finanţare pentru că lucrările cel puţin în zona Blaj-Colibiţa, 
trecerea peste baraj şi trecerea peste Strîmba sunt lucrări foarte costisitoare 
pentru că e vorba de foarte multe lucrări de apă de stabilizări de teren şi va fi 
rezolvată şi problema drumului. În ceea ce privesc reparaţiile curente, avem 
buget, avem asigurate fondurile, aşteptăm ca şi condiţiile meteo să ne 
permită să putem să dăm ordinul de începere pentru ca firma care are 
contractul cadru pe 4 ani să poată să treacă la reparaţiile curente pe reţeaua 
de drumuri judeţene. La pietruiri a început în urmă cu 2 săptămâni pentru că 
acolo nu sunt condiţionalităţi de temperatură.  
  Urîte Florin Radu: – consilier judeţean – 
  Domnule preşedinte, mulţumesc de dedicaţia politică. Am citit şi în 
presă tot ce aţi spus. 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Eu v-am dat nişte răspunsuri la nişte probleme. Dumneavoastră sunteţi 
politician, eu fac administraţie domnu Urîte. 
  Urîte Florin Radu: – consilier judeţean – 
  Am observant. Eu zic că faceţi mai multă politică, ca şi mine. 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Administraţie facem noi, să ştiţi. 
  Urîte Florin Radu: – consilier judeţean – 
  Politică faceţi prin declaraţii, dar vă întreb concret, cine colectează 
gunoaiele în prezent sau în vara asta în Colibiţa, pentru că acolo nu e făcut 
nici măcar un sistem. 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Atributul. 
  Urîte Florin Radu: - consilier judeţean – 
  Bun şi dacă s-au alocat nişte bani anul trecut la consiliul judeţean 
pentru refacerea drumului de la Bistriţa-Bîrgăului până la Colibiţa, până la 
baraj, s-au executat plombe şi pe mine mă interesează dacă s-au dat bani. 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Nu s-au dat bani domnule consilier judeţean.  
  Urîte Florin Radu: - consilier judeţean – 
  Vreau să ştiu între timp dacă s-au dat bani? 
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  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Sigur ştiaţi răspunsul, dar vroiaţi unul politic. 
  Urîte Florin Radu: - consilier judeţean – 
  Când se face? 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  O să vă dau unul administrativ domnule consilier judeţean. Lucrările 
neconforme nu se decontează în actualul consiliu judeţean. Se decontau în 
vechiul consiliu judeţean. În actualul consiliu judeţean dacă nu este o lucrare 
conformă, vă spun că, Comisia de recepţie a constatat că lucrările nu au fost 
în parametrii şi nu au aprobat decontarea acelor lucrări. V-am mai spus odată 
dar poate nu eraţi atent, citeaţi vreo declaraţie politică pe undeva, imediat ce 
ne permite timpul din punct de vedere a temperaturii vor începe lucrările de 
reparaţii. Conform legilor în vigoare domnule consilier Urîte, atributul de a 
asigura serviciile de salubritate pâna la finalizarea implementării proiectului 
este a consiliilor locale, a unităţilor administrativ-teritoriale pe toată raza 
cadastrală a lor. Punctual primăria Bistriţa-Bîrgăului în cazul adus în discuţie 
de dumneavoastră. Aşteptăm buletinele de vot. 
  Aş vrea să fac o precizare, de fapt o rectificare, domnul Pugna fiind într-
o delegaţie în perioada în care eu îmi efectuez concediul de odihnă, cel care 
va prelua conducerea consiliului judeţean va fi domnul vicepreşedinte 
Popescu. 
  Negruşeri Vasile: - consilier judeţean – 
  Vă riscaţi? 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Eu să ştiţi că sunt un om de bună credinţă, am mare încredere în toţi 
colaboratorii mei. Şi domnul Popescu este unul dintre cei buni. 
  Negruşeri Vasile: - consilier judeţean – 
  Foarte buni. Pe preşedintele Liviu Rusu nu a reuşit să îl înlocuiască, văd 
că pe dumneavoastră reuşeşte. 
  Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Păi trebuie să înregistreze şi el un succes, nu? Dar am văzut că în 2012 
a reuşit să-l înlocuiască şi pe domnul Rusu. 
  Da aveţi în stânga sălii cabinele de vot. Cei care doriţi să mergeţi la 
cabina de vot, pentru a vă exprima votul secret privind comisiile pentru 
vânzarea spaţiilor medicale. 
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  Iosif Redl: - secretarul judeţului – 
  Comisia de validare, vă rog la numărătoare. 

 
   

 
* 
 

Drept pentru care s-a încheiat prezentul proces-verbal. 
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